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Írásbeli kérdés

Dr. Katona Bél a
az Országgyűlés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

„Kutatóegyetemi mutyik” címmel a Házszabály 91 .§-a alapján írásbeli kérdést kíváno k
benyújtani Hiller Istvánhoz, a Oktatási és Kulturális Minisztérium miniszteréhez .

A kérdésre a választ írásban kérem !

Tisztelt Miniszter Úr !

A Kormány a napokban fogadta el a felsőoktatásról szóló 2005 . évi CXXXIX. törvény egyes
végrehajtási rendeleteinek módosításáról szóló 276/2009 . (XII. 4.) Korm. rendeletet, amely
tartalmazza a kutatóegyetemi minősítés adományozási rendjét . A jogszabály új 1/D. §-a
kimondja, hogy „a „kutatóegyetem” minősítéssel rendelkező felsőoktatási intézmények
részére külön eljárás alapján többlettámogatás adható . ”

A jogszabály 1/B. (1) szerint „a minősítési eljárás lefolytatására, a minősítés részletes
követelményrendszerének kidolgozására az oktatásért felelős miniszter öttagú
Kutatóegyetemmé MinősítőBizottságot hoz létre.” A jogszabály azt is meghatározza, hogy a
Bizottság tagjait, mely körb ő l kell összeállítani . Ennek alapján a 30 napon belül megalakul ó
Bizottság 5 tagja állami egyetemek jelenleg regnáló rektora, rektor-helyettese és f őállású
munkavállalói lesznek. A Bizottság 3 jelenlévő taggal határozatképes, 2 szavazattal dönthet .

Kérdezem a tisztelt miniszter urat :

1 . Milyen garanciái vannak a tiszta versenynek, a mutyi és korrupciómentes minősítési
eljárásnak egy olyan rendszerben, amelyben a min ősítésről az a Bizottság dönt, melynek



tagjai magunk is egyetemi vezetők, s akik az 1/D. § értelmében megkaphatják majd a több
milliárdos többlettámogatást ?

2. Miért nincs jogszabályi rendelkezés az egyetemi pályázatok értékeléséne k
megismerhetőségérő l és ellenőrizhetőségéről?

3. Miért nem biztosít a jogszabály jogorvoslati lehetőséget a miniszter döntésével szemben ?

Várom szíves válaszát !

Budapest, 2009. december 17.
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